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В статье проанализированы правовые акты в сфере регулирования реализации принципа прозрачности (от-
крытости) межбюджетных отношений, принимаемые в различные периоды времени на территории России, а так-
же их влияние на повышение стандартов прозрачности (открытости) и предсказуемости планирования межбюд-
жетных трансфертов, повышение требований к раскрытию информации. Обосновывается, что развитие правового 
регулирования межбюджетных отношений тесно сопряжено с реализацией рассматриваемого принципа бюджет-
ного права. Каждая очередная реформа межбюджетных отношений так или иначе обусловливала расширение сфе-
ры применения принципа прозрачности (открытости). Ввиду чего происходила трансформация форм реализации 
указанного принципа в межбюджетных отношениях под влиянием политических, а также экономических факторов. 
Автор приходит к выводам о том, что, перенимая опыт ушедших лет по реализации принципа прозрачности (откры-
тости) в межбюджетных отношениях, возможно построить более прогрессивную модель правового регулирования 
данных отношений.
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The article analyzes legal acts in the field of regulation of the implementation of the principle of transparency (openness) 
of intergovernmental relations adopted at different time periods in Russia, as well as their impact on increasing standards of 
transparency (openness) and predictability of planning intergovernmental transfers, increasing requirements for information 
disclosure. It is substantiated that the development of legal regulation of interbudgetary relations is closely associated with the 
implementation of the principle of budget law under consideration. Each successive reform of intergovernmental relations in 
one way or another determined the expansion of the scope of application of the principle of transparency (openness). In view of 
what was the transformation of the forms of implementation of this principle in intergovernmental relations under the influence 
of political as well as economic factors. The author comes to the conclusion that, adopting the experience of the past years in 
implementing the principle of transparency (openness) in inter-budget relations, it is possible to build a more progressive model of 
legal regulation of these relations.
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